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Sala de juntes de la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears

11.50 h

14.15 h

Assistents:

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal i vicepresident segon

Sr. Francesc Morell Bibiloni, batle de Campanet i vocal

Sr. Guillem Ginard Sala, batle de Campos i vocal

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vocal 

Sr. Llorenç Bosch Lliteras, tinent de batle, en representació del Sr. Antoni Pastor 

Cabrer, batle de Manacor i vocal

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de l’Ajuntament de Maó i vocal

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal 

Sra. M. Antònia Vallespir Garau, regidora de l’Ajuntament de Sineu i vocal

Sr. Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller i vocal

Hi actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra.

Excusen l’absència:

Sr. Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia i vicepresident primer

Sr. Bartomeu Bonafé Ramis, tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià i 

vicepresident tercer

Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal

Sr. Llorenç Brondo Jover, batle de Ciutadella i vocal

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batle de l’ajuntament d’Eivissa i vocal

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal

Sra. Sonia Cardona Ferrer, vicepresidenta primera del       l Insular de 

Formentera 

Lloc :

Inic i: 

Finalitzac ió:
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Ordre del dia i desenvolupament de la sessió:

La secretària general informa que dia 6 de novembre, a les 10.00 hores, es té 

previst signar un conveni de col·laboració amb la consellera de Comerç, Indústria i 

Energia, la senyora Francesca Vives i Amer. Explica que, arran de la Jornada sobre 

la Directiva de Serveis que es va fer el passat 30 de setembre, conjuntament amb 

el Centre Balear Europa, en què s’explicà que en l’àmbit europeu les entitats locals 

hauran de modificar tot un seguit de mesures, es proposa signar aquest conveni 

entre la Federació i el Centre Balear Europa per unificar els seus recursos.

La secretària general explica que els secretaris dels ajuntaments empren, per poder 

desenvolupar el seu treball amb més agilitat, uns formularis que varen elaborar

l’any 1999 la Federació i el Col·legi de Secretaris, amb posteriors revisions i 

ampliacions els anys 2003 i  2005.

Continua explicant que el Col·legi de Secretaris ha signat un conveni amb la 

Conselleria de Presidència del Govern de les Illes Balears per actualitzar i elaborar 

nous formularis, i la Federació ha ofert els formats emprats en anys anteriors per 

publicitar-los, amb un cost entre 8.000 i 12.000 euros prevists als pressuposts

d’aquest any.

1. EL PRES IDENT INFORMA

1.1 Signatura del conveni amb la Cons elleria de  Comerç , Indús tria i Energia

1.2 Signatura de l conveni amb la Cons elleria de  Pres idència s obre  la 

publicació  de  l’ac tualització  de ls  formularis  adminis tratius
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El president informa que s’ha rebut un exemple de fons de cooperació local que 

han aplicat al Principat d’Astúries, però que, al seu parer, les problemàtiques són 

molt diverses. Proposa que ell i la secretària general l’estudiïn per a la propera

Comissió Mixta, i que si algun membre hi té suggeriments que els els faci arribar i 

els tindran en consideració.

La secretària general dóna compte de les fitxes rebudes dels representants que 

han assistit a les reunions externes següents:

Guillem Ginard Sala, batle de 
Campos

Patronat de la Fundació per a 
l’Escola Superior d’Art 
Dramàtic de les Illes Balears

12/05/08 Fitxa 110 
794/08

Joana Alomar Serra, secretària 
general de la FELIB

Reunió del Comitè de 
l’Agenda Local 21 de Mallorca

22/10/08 Fitxa 111 
820/08

Ramon Orfila Pons, batle des 
Mercadal

Reunió amb la consellera de 
Treball del Govern de les Illes 
Balears

15/10/08 Fitxa 112 
821/08

Ramon Orfila Pons, batle des 
Mercadal

Comissió Permanent de la 
Comissió Balear de Medi 
Ambient

14/10/08
Fitxa 113

822/08

Ramon Orfila Pons, batle des 
Mercadal

Comitè d’Avaluacions 
d’Impacte Ambiental 03/10/08

Fitxa 114

823/08

Joan Ferrà Martorell, president i
Comissió Balear de TIC 16/10/08 Fitxa 115 

838/08

Ramon Orfila Pons, batle des 
Mercadal

Comitè d’Avaluacions 
d’Impacte Ambiental

24/10/08
Fitxa 116

841/08

--------------------------------------------Observatori Social de la Crisi 
Econòmica a Mallorca

20/10/08
Fitxa 117

843/08

Els assistents se n’assabenten. 

2. ESTUDI DEL FONS DE COOPERACIÓ DEL PRINCIPAT D’ASTÚRIES

3. LLISTA DE LES FITXES FETES PELS ASS ISTENTS A LES COMISS IONS 

EXTERNES
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La secretària general informa que han fet arribar el document a l’assessoria laboral 

i aquesta hi està conforme. Demana als assistents si consideren oportú aprovar el 

document intern. Els assistents hi estan conforme, i el document s’aprova per 

unanimitat. (Vegeu l’annex 1.)

El senyor Orfila exposa que la Llei de pressuposts generals de l’Estat per al 2008 

establia que el nombre total de places de nou ingrés del personal del sector públic 

seria com a màxim igual al 100% de la taxa de reposició d’efectius, tot i que 

aquesta limitació no s’aplicaria al personal de la Policia Local i als municipis de 

menys de 50.000 habitants. Explica que el Projecte de llei de pressuposts generals 

per al 2009 preveu que el nombre de places de nou ingrés de          del sector 

públic serà com a màxim igual al 30% de la taxa de reposició d’efectius. En aquest 

cas, no n’estan exclosos els municipis de menys de 50.000 habitants. Dóna compte 

que, si s’aprova aquest Projecte de llei, els ajuntaments es trobaran amb la 

impossibilitat d’ampliar les plantilles i amb la impossibilitat de cobrir més del 30% de 

les vacants que es puguin produir amb personal de nou   grés, llevat de la Policia 

local (que no es pot ampliar però pot cobrir el 100% de les vacants), de manera que 

queda com a única solució cobrir les places vacants amb personal interí.

El president proposa que la Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP)

faci un manifest en què demani que s’excloguin d’aquestes disposicions els 

municipis de menys de 50.000 habitants o, en tot cas, els menors de 20.000 o 

10.000 habitants, ja que, si no, es produiran situacions d’autèntica precarietat en 

alguns municipis.

4. APROVACIÓ DEL DOCUMENT INTERN REFERENT A LA REPRESENTACIÓ 

DELS MEMBRES DE LA FEDERACIÓ A LES DIFERENTS COMISS IONS  

INTERNES I EXTERNES I AL PERSONAL LABORAL DE LA FELIB

5. PROBLEMÀTICA CREADA PER LA PRESENTACIÓ DELS PRESSUPOSTS 

SOBRE L’OCUPACIÓ PÚBLICA
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El senyor Orfila comenta que aquest mateix manifest s’hauria de fer arribar al 

president de les Illes Balears, el senyor Francesc Antich.

El senyor Marí comenta que, al seu parer, els pressuposts, al Congrés de Diputats,

estaven tancats. 

El senyor Tur contesta que els pressuposts estan tancats i que s’haurà de 

presentar com  a llei d’acompanyament.

El senyor Marí proposa fer una esmena al Senat.

El president comenta que la FEMP ja treballa en aquest tema i que la Federació 

només donarà suport a la tasca feta per la FEMP.

El senyor Marí exposa que, per la seva experiència en el Senat, es despreocupen 

de les entitats locals.

El senyor Tur pren la paraula i diu que han de ser molt reivindicatius. Comenta que 

ell s’ha proposat reivindicar a cada roda de premsa la necessitat de millorar el 

finançament. Comenta que a l’Ajuntament de Maó s’han fet les darreres reunions 

sobre els pressuposts i han comprovat que per a l’any que són insuficients, per la 

qual cosa plantejarà retornar una competència que no pertoca a l’entitat local.

La secretària general demana si a Menorca s’ha elaborat un estudi per saber quin 

és el percentatge de serveis que està finançant l’ajuntament i que no pertoquen a 

aquesta entitat.

El senyor Tur contesta que sap segur que a l’Ajuntament de Maó aquests serveis 

superen 30% del pressupost anual.

6. PROPOSTA PER DEMANAR L’EXEMPCIÓ DEL PAGAMENT DE LES TAXES 

DE TRAMITACIÓ ADMINISTRATIVA
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El senyor Orfila proposa demanar al Govern de les Illes Balears que modifiqui la 

Llei 11/1998, de 14 de desembre, de taxes, per tal que les entitats locals no hagin 

de pagar la que correspon a la tramitació d’expedients. A més, proposa que a la 

reunió següents del Consell Executiu es convidi el senyor Miquel Nadal, director 

general d’Administració Pública, perquè ell pugui traslladar al Govern les 

necessitats dels municipis.

El president informa que el proper dimarts dia 4 de novembre mantindrà una reunió 

amb el Govern de les Illes Balears per gestionar un romanent pressupostari, per 

tant es preveu que, abans d’acabar l’any, es pugui disposar d’un suplement 

pressupostari.

A més. el senyor Ginard recorda que cada vegada que es parli de fons de 

cooperació s’ha de destacar el fet que s’ha d’aplicar un component corrector del 

fons de cooperació als municipis amb una gran superfície protegida.

El senyor Marí comenta que avui s’havien aprovat les Normes subsidiàries del 

municipi de Sant Joan de Labritja, i vol donar l’enhorabona als membres de la 

Comissió Balear de Medi Ambient representants de la Federació per la bona tasca 

que s’ha fet. Mostra el seu acord amb el senyor Ginard.

Tot seguit comenta que podria ser interessant demanar  na compensació de 

l’impost del valor afegit (IVA) a l’Agència Tributària, perquè les entitats locals 

n’estiguin exemptes.

La secretària general exposa que tingué una visita del senyor Juan Castro, 

representant d’una consultoria externa, al qual va proposar estudiar aquest tema, i 

està pendent d’una propera entrevista.

El senyor Orfila informa que l’Ajuntament l’Alcúdia ha creat jurisprudència sobre 

aquesta qüestió, ja que en un moment donat li han retornat l’impost de  valor afegit.
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El senyor Marí demana als assistents si els pareix adient treballar sobre aquest 

tema. Els assistents manifesten que hi estan conformes.

La secretària general informa que la Federació ha organitzat una jornada destinada 

a batles i regidors de medi ambient de les entitats locals sobre la gestió dels residus 

d’aparells elèctrics i electrònics (RD 208/2005), en què s’explicarà la situació actual

de les autoritzacions dels SIG, els convenis amb les entitats locals i els costs de 

recollida i tractament.

La secretària general informa que abans de la jornada sobre la gestió dels RAEE

tindrà lloc una jornada sobre les línies d’ajudes de la Direcció General d’Energia als

ajuntaments, també dirigida a batles i regidors de medi ambient de les entitats 

locals.

7. INFORMACIÓ SOBRE LES JORNADES SEGÜENTS

7.1 Jornada s obre  la ges tió  de  res idus  d’aparells  elèctric s  i elec trònics  

(RAEE) (7 de  novembre  a le s  11.30 h)

7.2 Jornada i explicació  de  le s  s ubvenc ions  de  la Direcc ió General Energia (7 

de  novembre  a le s 10.00 h)
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El president dóna compte que, des del darrer Consell Executiu de dia 10 d’octubre, 

s’ha fet molta feina, i que sobretot s’han tractat tres temes importants:

El president  pren la paraula i informa que en aquest breu període des del 

darrer Consell Executiu s’han fet tres reunions sobre noves tecnologies.

Explica que el tema més important que s’hi ha tractat és la convocatòria 

d’ajudes del Pla Avanza per implantar l’administració electrònica. Comenta 

que s’està elaborant un projecte comú entre els consells i la Federació que 

consta de quatre subapartats:

Administració electrònica local.

Interoperabilitat administrativa.

Implantació d’eines ofimàtiques.

Pla de formació.

D’aquest pla se’n podran beneficiar totes les entitats locals per tal de poder 

implantar la Llei 11/2007.

El president comenta que la Comissió d’Educació s’ha reunit dues vegades, 

una dia 15 d’octubre i l’altra dia 29 d’octubre. Informa que dia 15 el 

representant de la Conselleria d’Educació, el senyor Arnaiz, els informà que 

al voltant de 50 entitats locals havien demanat ajudes a la Conselleria

d’Educació per a un total de 2.400 places de nova creació i 800 places de 

8. ASSUMPTES DE TRÀMIT

8.1 Temes  més  importants  trac tats  des  del darrer Cons ell Executiu fe t dia 10 

d’oc tubre  de  2008

1. Com is s ió  Balear de  TIC de l Govern b ale ar i la Comis s ió  de  Noves  

Tecnologie s de  la Federac ió

2. Com is s ió  d’Educac ió

§

§

§

§
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presupues taria Real Decre to 1463/2007, de 2 de  noviembre , por e l que  se 

aprueba e l Reglam ento de des arrollo de la Ley 18/2001, de  12 de 

diciem bre , de  e s tabilidad presupues taria, en s u aplicación a las  entidades 

locales
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consolidació. Continua explicant que a la reunió de dia 29 els temes tractats 

foren les orientacions sobre el funcionament dels centres públics de primer 

cicle d’educació infantil i els plans de formació.

La secretària general pren la paraula i explica que també a la darrera reunió 

d’aquesta comissió es parlà de poder formar els empleats de les escoletes 

per mitjà del Pla de formació contínua de la Federació.

El senyor Albertí comenta que, al seu parer, aquesta proposta és una poc

complicada.

La secretària general explica que ja s’està formant altres sectors com el de

residències, sense cap cost addicional per a la Federació.

El senyor Albertí demana que les escoletes municipals     gestió privada 

també es puguin beneficiar d’aquesta formació. El president contesta que si 

l’escoleta és municipal se’n podrà beneficiar.

El president proposa fer un escrit dirigit a la FEMP per manifestar tot el seu 

suport respecte de la proposta de modificació de la Llei d’estabilitat 

pressupostària (

, i 

) davant el tracte discriminatori que reben les entitats locals enfront a 

les comunitats autònomes. Aquesta proposta es fa amb les justificacions

següents:

1. L’objectiu és modificar la Llei perquè s’equipari el tractament de les 

entitats locals al de les comunitats autònomes.

3. Suport a la propos ta de  modific ac ió  de  la Lle i d’e s tab ilitat 

pre s s upos tària
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2. La Llei d’estabilitat pressupostària introdueix el concepte d’estabilitat, 

en principi comú a les tres administracions (estatal,       mica i 

local), però en la pràctica el seu reglament de desenvolupament 

perjudica les entitats locals.

3. S’ha assumit la possibilitat que les comunitats autòno    presentin 

pressuposts amb dèficit, mentre les entitats locals es troben 

sotmeses a un procediment que no els permet acollir-se a aquesta

possibilitat.

4. Les administracions locals poden presentar un percentatge de dèficit 

del 0,05% del PIB, que, en qualsevol cas, és un límit molt baix si es 

té en compte que el pes de les entitats locals dins la despesa pública 

representa el 13%.

5. Aquesta situació s’ha vist terriblement agreujada pel      xt de crisi 

econòmica actual. El sector immobiliari, el més afectat, suposa un 

llast per als ingressos municipals, atès que crea desajustaments 

entre les previsions d’ingressos i els drets realment reconeguts. 

6. Cal afegir que aquesta llei, respecte de les entitats locals, especifica 

que l’objectiu d’estabilitat és d’equilibri o superàvit computat en 

termes de capacitat de finançament d’acord amb la definició 

continguda en el Sistema Europeu de Comptes Nacionals i 

Regionals.

7. Continuant aquest tracte discriminatori, el Ministeri d’Economia i 

Hisenda ha remès al Consell de Política Fiscal i Financera dos 

acords perquè siguin aprovats. Es tracta de dos acords que 

s’emmarquen dins el sobtat context de crisi econòmica i són per a 

l’any 2009:

ACORD 1: El límit d’endeutament del 2008 de les comunitats 

autònomes podrà incrementar-se, amb caràcter excepcional, per

finançar els programes d’inversions en actuacions productives.

ACORD 2: El límit d’endeutament de les comunitats autònomes

podrà incrementar-se de manera provisional i fins a un màxim del 

0,75% del seu PIB regional.

§

§
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Els acords també preveuen la possibilitat d’autoritzar les comunitats 

autònomes perquè incrementin el seu endeutament i perquè puguin liquidar 

el pressupost de 2008 amb dèficit sense necessitat d’haver de presentar un 

pla econòmic financer.

Aquests acords no fan altra cosa que augmentar el tracte perjudicial al qual 

es refereixen les entitats locals.

El president continua explicant que, per tot això, la Federació se suma a les 

reivindicacions de la FEMP, i demanen que es modifiqui la Llei d’estabilitat 

pressupostària amb la finalitat de rebre un tracte igual al de les comunitats 

autònomes i de gaudir de la mateixa flexibilitat d’endeutament de què

disposen. Les entitats locals, els ajuntaments, també     administració 

pública, i per aquest motiu lluiten per aconseguir una legislació que s’ajusti a 

les seves necessitats reals i que, en qualsevol cas, no generi una situació 

de greuge i de discriminació enfront dels altres sectors de l’Administració 

pública.

El president presenta el conseller de Medi Ambient, el senyor Grimalt. L’Informa 

que al Consell Executiu hi ha representació de totes les illes i li presenta els 

membres del Consell.

El conseller de Medi Ambient, el senyor Miquel Àngel Grimalt, dóna a conèixer totes 

les iniciatives de caire mediambiental que s’està estudiant posar en marxa als 

municipis de les Illes Balears. 

El conseller destaca dues qüestions principals: la Comissió Balear de Medi Ambient 

i les deixalleries municipals.

Pel que fa a la Comissió Balear de Medi Ambient, el conseller planteja que la 

Conselleria vol millorar l’atenció i donar facilitats a les entitats locals a l’hora de 

facilitar expedients. En aquest sentit, exposa tota una sèrie de millores:

8.2 Vis ita de l cons eller de  Medi Ambient, e l s enyor Miquel Àngel Grimalt
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1. La Conselleria està analitzant la creació de set places per a tècnics 

que treballarien amb els municipis amb l’objectiu d’agilitzar els tràmits 

entre el Govern i els ajuntaments.

2. Es vol modificar el Decret d’organització i funcionament de la 

Comissió Balear de Medi Ambient de 1985, i nomenar un representant 

de la FELIB a la Comissió Balear de Medi Ambient amb veu i vot i

augmentar la presència dels consells insulars en aquesta comissió i 

reduir la del Govern.

3. Dins la Comissió Balear de Medi Ambient es crearan petits comitès 

amb tècnics especialitzats, amb un total de cinc comitès. Abans, la 

Comissió tractava totes les qüestions, però ara es pretén crear 

comitès especialitzats en una sola matèria mediambiental.

A continuació, es reparteix un exemplar de l’Esborrany de proposta de decret de 

l’organització i funcionament de la Comissió Balear de Medi Ambient perquè els 

membres del Consell Executiu el puguin estudiar i fer-ne les valoracions pertinents. 

El senyor Orfila destaca la bona relació entre els ajuntaments i la Conselleria de 

Medi Ambient, però manifesta la seva voluntat d’augmentar encara més la fluïdesa 

de la comunicació entre el Govern i els ajuntaments.

El senyor Pep Giménez, secretari de la Comissió Balear de Medi Ambient, exposa 

la necessitat que hi ha de recursos a l’hora de preveure i resoldre els problemes, 

però també comenta la importància de formar els tècnics dels ajuntaments, per la 

qual cosa proposa poder fer una jornada tècnica juntament amb la Federació, 

El senyor Orfila comenta que la tasca de formació és important, però el que ell 

considera realment imprescindible és la fluïdesa de la comunicació.
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El senyor Tur comenta que, malgrat que no es puguin separar els projectes públics 

dels particulars, sí que, al seu parer, els projectes d’interès municipal han de tenir 

més atenció.

El senyor Orfila exposa que, a part de les iniciatives municipals, també han de tenir 

prioritat totes les iniciatives ciutadanes amb suport econòmic europeu, ja que tenen 

un temps limitat per executar-se.

El senyor Giménez contesta que depenen dels recursos humans.

Pel que fa a les , el senyor Josep Lliteres, director general 

de Qualitat Ambiental i Litoral, exposa que es vol portar endavant un decret que 

permetrà instal·lar deixalleries a tots els municipis amb l’ajuda econòmica del 100%

de la Conselleria de Medi Ambient, per tal de poder normalitzar i marcar uns criteris 

mínims. Comenta que aquest decret preveurà la feina que ja estigui feta, és a dir, 

les deixalleries que ja estiguin en funcionament. Tot seguit comenta que aquest

decret s’enviarà en breu a la Federació perquè l’estudiï i hi pugui donar la seva 

opinió. 

Quant a aquesta qüestió, el senyor Lliteres també comenta la implantació de 

minideixalleries als municipis. Exposa que es tracta d’uns contenidors que 

s’instal·len al carrer en què s’hi llencen diversos tipus de residus. Tenen un cost 

d’instal·lació i un de manteniment mensual, i la Conselleria finançaria part

d’aquestes despeses. Informa que la Conselleria s’encarregaria d’adjudicar el 

contracte a una empresa que gestioni aquest tipus de contenidors per després 

instal·lar-los als municipis que hi estiguin interessats.

Informa que les empreses de minideixalleries són les que s’encarregarien 

d’instal·lar i distribuir els residus als llocs pertinents perquè siguin tractats; per tant,

la feina dels ajuntaments seria mínima.

El conseller demana l’opinió dels assistents sobre aquest tema de les 

minideixalleries, perquè, si el troben interessant, s’hi continuarà; en canvi, si no el

veuen oportú per als ajuntaments, no s’hi dedicarà més temps.

de ixallerie s  municipals
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El senyor Albertí demana a quin tipus de sòl s’ha d’ubicar la deixalleria.

El senyor Lliteres comenta que l’ús s’ha d’autoritzar. 

El senyor Ferrà recomana que les deixalleries no estig  n apartades, sinó que sigui 

un punt de fàcil accés.

Tot seguit, el senyor Lliteres exposa la problemàtica dels residus d’aparells elèctrics 

i electrònics (RAEE) i informa que actualment hi ha onze sistemes integrats de 

gestió per emportar-se els residus cap a les plantes de tractament. Informa que,

des del mes d’agost del 2005, el fabricant d’aparells elèctrics cobra una taxa 

d’eliminació i de tractament dels aparells, però que aquests diners no       destinat 

a aquesta funció. Continua explicant que la Conselleria ha imposat a aquests 

sistemes de gestió integrats tota una sèrie de condicions per tal de poder ser 

autoritzats, però que la Conselleria no pot estipular un preu ni obligar a firmar cap 

conveni, tot i que sí que els pot obligar a fer la recollida domiciliària. 

La secretària general recorda la jornada que es farà dia 7 de novembre amb

referència als aparells elèctrics i electrònics (RAEE).

El president agraeix, en nom de tot el Consell Executiu, la visita del conseller de 

Medi Ambient, el senyor Lliteres i el senyor Giménez, els quals se n’acomiades. La 

sessió del Consell Executiu continua amb els temes següents.

El president informa que al fòrum de la Mesa pel Seguiment de l’Economia de dia 

29 de juliol demanà públicament que es pogués duplicar el fons de compensació 

municipal, i que, per poder exercir la funció econòmica municipal, és necessari  

finançament, agilització i facilitat de tràmit.

El senyor Tur comenta que, al seu parer, fins que no hi hagi un horitzó econòmic 

marcat amb el Govern serà molt mal de fer.

8.3 Mes a pe l Seguiment de  l’economia.
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El president comenta que parlà amb el president i el secretari general de la FEMP i 

comentaren la necessitat de pactar un horitzó de model de finançament quantitatiu 

a mitjà termini, amb tres aspectes importants:

1. Augmentar la participació dels ajuntaments en els ingressos de l’Estat.

2. Aconseguir una participació dels ajuntaments en els ingressos de les 

comunitats autònomes.

3. Dissenyar un estatut d’autonomia local que reconegui les competències 

i el finançament de les entitats locals.

El senyor Marí comenta que la FEMP va elaborar un estudi sobre quins 

percentatges corresponen a les comunitats autònomes, a l’Estat i quin percentatge 

reclamaven les entitats locals.

El president comenta que, actualment, se’n percep un 12%, i que l’objectiu seria 

arribar a un 20% o 25%. A més, informa que al lloc web de la FEMP es pot trobar 

un dictamen relatiu a la constitucionalitat d’una possible regulació estatal de les 

participacions de les hisendes locals als ingressos tributaris de les comunitats 

autònomes.

Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a 

secretària, estenc aquesta acta.

La secretària Vist i plau

El president

PRECS I PREGUNTES
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Reunit el Consell Executiu de la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears a 

Palma el dia 31 d’octubre de 2008, es proposa que s’aprovi aquest escrit com a 

document intern regulador del personal laboral i de les comissions de treball, com 

ara les comissions internes i externes de la Federació.

De conformitat amb l’acta de la Comissió Permanent de la Federació de dia 13 de 

juny de 2008:

«La secretària general aprofita aquest moment per informar els 

assistents de la necessitat de disposar d’un document intern que reguli 

les quanties de les indemnitzacions als membres de la Federació per 

assistències a comissions externes, desplaçaments i altres conceptes. 

També els informa que seria oportú elaborar un document que reguli 

determinats aspectes laborals que afecten el personal  ue presta els 

serveis a la Federació i que prevegi triennis o plus de transports. Tot 

seguit, reflexiona sobre la conveniència que el personal concret 

s’adhereixi a un conveni col·lectiu, ja sigui al d’oficines i despatxos o al 

del Consell de Mallorca com a entitat pertanyent a l’Administració local.

El president comenta que, després d’aprovar la Llei 30/2007, de 30 

d’octubre, de contractes del sector públic, sembla probable que les 

associacions incloses en l’àmbit de la disposició addicional cinquena de 

AANNNNEEXX 11

DDOOCCUUMMEENNTT IINNTTEERRNN PPEERR AA GGEESS TTIIOONNAARR EELL PPEERRSS OONNAALL II LLEESS ÀÀRREEEESS DDEE TTRREEBBAALLLL
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l’LBRL, com és el cas de la Federació, amb el temps passaran a formar 

part del sector públic, tendència que tindrà conseqüències, no tan sols 

en l’àmbit de la contractació administrativa, sinó tam    n tots els altres.

La secretària general s’hi mostra d’acord i conclou que s’elaborarà un 

document intern en què es regulin totes aquestes qüestions.»

De conformitat amb l’article 36 ) dels Estatuts de la Federació, el secretari general 

té atribuït ser el cap del personal. Malgrat això, vol donar compte d’aquest 

document al Consell Executiu perquè hi doni el suport.

D’altra banda, els treballadors de la Federació han delegat en M. Fàtima Lladó Mas 

perquè els representi a fi d’elaborar aquest document.

Aquest és el document que s’ha elaborat.

El capítol VIII dels Estatuts regula les àrees de treball i les comissions internes i 

externes sense especificar els imports de les retribucions o les indemnitzacions que 

s’han de percebre, així com les despeses de desplaçament.

a) Els representants de la Federació assignats a les comissions externes 

han de percebre una indemnització per assistència de 60,00 euros bruts 

(retenció del 15% de l’IRPF).

b) Per justificar l’assistència, han d’emplenar una fitxa (model 001) en què

han de fer constar el lloc, l’hora, les observacions i el resultat de les 

votacions, si escau. 

c) Pel que fa als representants de la Federació que es desplacin des d’una 

altra illa, a més de la indemnització, la Federació s’ha de fer càrrec de 

les despeses de transport, que s’han de justificar amb una factura de 

l’agència de viatges que ha gestionat el bitllet a nom de la Federació.

1. Comis s ions  exte rnes  de  la Federac ió
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d) En el cas que altres administracions es facin càrrec de les despeses, la 

Federació no ha de duplicar el pagament (per exemple, Consell Escolar 

de les Illes Balears). 

a) Els representants de la Federació assignats a les comissions internes 

han de percebre una indemnització per assistència de 60,00 euros bruts 

(retenció del 15% de l’IRPF).

b) Pel que fa als representants de la Federació que es desplacen des d’una 

altra illa, a més de la indemnització, la Federació s’ha de fer càrrec de 

les despeses de transport, que s’han de justificar mitjançant una factura 

de l’agència de viatges que ha gestionat el bitllet a nom de la Federació.

c) Per poder garantir l’assistència de la majoria dels representants, tenint 

en consideració els que es desplacen des d’una altra illa, les reunions 

han de començar a partir de les 10.30 hores. En el cas que s’allarguin 

fins al capvespre, la Federació s’ha de fer càrrec de les despeses de 

manutenció.

a) La indemnització per assistència a la Comissió Permanent i al 

Consell Executiu és de 60,00 euros bruts (retenció del 15% de 

l’IRPF).

Pel que fa als representants de la Federació que es desplacen 

des d’una altra illa, a més de la indemnització, la Federació s’ha 

de fer càrrec de les despeses de transport que s’han de justificar 

mitjançant una factura de l’agència de viatges que ha gestionat el 

bitllet a nom de la Federació.

b) No s’ha de percebre la indemnització per assistència a les 

assemblees generals. La Federació únicament s’ha de fer càrrec de 

les despeses de transport dels membres que es desplacen des 

d’una altra illa.

2. Comis s ions  inte rnes  de  la Federac ió

3. Òrgans  de  govern de  la Federac ió

§
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a) La Federació pot contractar el personal que faci falta per poder 

desenvolupar les seves funcions.

b) A data d’avui, el personal de la Federació està compost per:

i. Un gerent

ii. Un cap d’administració

a. Prejubilada que executa un 20% de la jornada 

laboral

iii. Un administratiu de suport al Departament d’Administració

iv. Un cap del servei de comptabilitat

v. Un administratiu del servei de formació

vi. Un administratiu del servei de comunicació

vii. Un administratiu del servei de coordinació

viii. Un llicenciat al Departament d’Assessoria Jurídica

c) Està previst ampliar el Departament d’Assessoria Jurídica amb un o dos 

becaris.

i. Els sous i salaris del personal laboral estan especificats al 

Conveni laboral d’oficines i despatxos pel que fa a donar d’alta el 

treballador a la Seguretat Social, però alhora estan adherits al 

Conveni col·lectiu del personal laboral del Consell de    lorca 

(d’acord amb l’acta de la Comissió Permanent de dia 23 de març 

de 1998), ja que la Federació està declarada entitat d’utilitat 

pública, no està considerada administració pública, i, per això, els 

treballadors no poden ser considerats personal funcionari.

ii. Per tot el que s’ha exposat al punt anterior, cal remarcar el 

següent:

4. Pers onal laboral de  la Federac ió

Compos ic ió

Sous  i s alaris  de l pers onal laboral
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1. El personal de la Federació té 22 dies laborables de 

vacances i 7 dies d’assumptes propis (no s’han de 

computar els dissabtes perquè no són laborables). Els 

treballadors que tenen més de 10 anys d’antiguitat a la 

Federació tenen un dia més de vacances.

2. El sous s’han d’adaptar, mitjançant indemnitzacions i 

complements, als sous del personal del Consell de 

Mallorca (equiparant les categories entre els dos 

convenis).

3. Els triennis s’han de liquidar a 30,00 euros per a tot el 

personal, independentment de la categoria i encara que 

es tingui un contracte per obra i servei determinat, 

sempre que tingui una durada superior a tres anys. 

Aquest import s’ha d’incrementar amb l’IPC anual.

4. Les hores extres del personal, preferentment, s’han de 

permutar amb dies lliures; si no és possible pel gran 

volum de feina, s’han de liquidar com a indemnitzacions 

puntuals.

5. Les condicions no especificades en aquest document 

s’han de regular, en primer lloc, d’acord amb el Conveni 

laboral del Consell de Mallorca, i si aquest no en diu res, 

cal atenir al Conveni d’oficines i despatxos.

Signatures:

Joan Ferrà Martorell    Joana Alomar Serra Fàtima Lladó Mas

(President)    (Secretària general) (Rep. del personal)
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